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EL GOVERN I EL COMÚ DE SANT JULIÀ DE LÒRIA MANTINDRAN UNA REUNIÓ EL PRÒXIM 6 DE NOVEMBRE

Bartumeu vol revisar el projecte
d’ampliació del campus de l’UdA

EL PERIÒDIC*
SANT JULIÀ DE LÒRIA

33 Al centre de la taula presidencial, Jaume Bartumeu, durant la inauguració del curs 2009-2010, ahir.

UdA

L’anterior ministre
de Cultura va signar
un conveni per
construir un edifici

Un acte a l’Auditori
Rocafort va donar el
tret de sortida al nou
curs acadèmic

E
l cap del Govern, Jaume Bar-
tumeu, va assegurar ahir
que el projecte d’ampliació
de la Universitat d’Andorra

(UdA) és «excessivament ambiciós».
Bartumeu creu que la proposta de
construcció d’un nou edifici multi-
funcional, adjacent a la plaça Major
de Sant Julià de Lòria, s’ha de revi-
sar, ja que el conveni del 27 de maig
passat «es va signar a corre-cuita per
forçar l’actual Administració a assu-
mir-lo». Precisament la revisió del
projecte serà l’objecte de la reunió
que Bartumeu mantindrà el pròxim
6 de novembre amb el cònsol Josep
Pintat.

El cap del Govern va fer aquestes
declaracions en el marc de l’acte
inaugural del curs acadèmic
2009-2010 de la Universitat d’Andor-
ra, que va tenir lloc ahir al matí a
l’Auditori Rocafort. Bartumeu va
manifestar que «Andorra es mereix
una universitat de referència» i no
va dubtar a dir que la seva seu se se-
guirà ubicant, en un futur, a la par-
ròquia de Sant Julià de Lòria. Ara bé,
com a resposta a la intervenció del
cònsol lauredià, que havia fet re-
ferència al projecte d’ampliació del
campus i la conseqüent remodelació
de la plaça Major, Bartumeu va as-

senyalar que «cal seguir-ne parlant,
per reconduir el projecte».

El Consell de Ministres de l’ante-
rior legislatura, quan el Govern era
d’un altre color, va aprovar la signa-
tura d’un conveni amb el Comú de
Sant Julià de Lòria per a la construc-
ció d’un nou edifici multifuncional
per a la Universitat d’Andorra.
Aquest conveni, segons Bartumeu,
estava desaconsellat per diferents in-
formes tècnics, però l’anterior mi-
nistre de Cultura s’hauria afanyat
igualment a signar-lo. El projecte,
després de les declaracions de Bartu-
meu, queda en entredit, com a
mínim fins que no es reprenguin les
converses entre el Comú i el Go-
vern. H
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La Universitat
rebaixarà els
preus el 20%
gràcies a l’ajut
del Govern

El cap del Govern, Jaume Bartu-
meu, va aprofitar l’acte d’obertu-
ra del curs acadèmic de la Univer-
sitat d’Andorra per reafirmar la
voluntat d’afavorir i incrementar
l’ensenyament superior, i fer-lo
accessible al major nombre possi-
ble de ciutadans. De fet, l’UdA re-
duirà el 20% el preu de les ma-
trícules gràcies a l’ajuda del Go-
vern. Bartumeu va dir que «es
tracta de donar suport a una uni-
versitat cada dia més arrelada i
més oberta a les necessitats dels
joves estudiants que es volen pre-
parar per al mercat laboral».

«La Universitat d’Andorra ha
de ser oberta a la societat que
l’envolta. Això obliga a més col.la-
boració i diàleg entre la institució
acadèmica i la institució políti-
ca». Amb aquestes paraules, Jau-
me Bartumeu posava les bases de
la relació entre el Govern i la uni-
versitat, que es concretarà, entre
altres coses, amb l’ajut que per-
met justament abaratir el preu
de la matrícula universitària. Se-

gons Bartumeu, això respon al fet
que «el Govern socialdemòcrata
aposta per abaixar les taxes de
matriculació al centre universita-
ri».

Així mateix, el cap del Govern
va dir que caldrà continuar regu-
lant els recursos impartits a la
universitat, amb l’objectiu de
«formar persones en aquells àm-
bits que sabem del cert que tenen
aplicació i futur laboral». En
aquest sentit, caldria garantir
una formació de qualitat i una
bona adaptació de la formació al
món empresarial i laboral andor-
rà, mitjançant la supervisió dels
convenis de col.laboració interna-
cional existents «i els que es pu-
guin signar en un futur».

Jaume Bartumeu va afirmar
que cal aconseguir que la Univer-
sitat d’Andorra creixi i esdevin-
gui un referent acadèmic. Així i
tot, va deixar clar que l’UdA es di-
mensionarà en relació amb les ve-
ritables necessitats del país.

Durant l’acte d’inici del curs,
es va presentar la memòria del
curs 2008-2009. El curs passat es
van expedir 43 títols d’Estat i 183
títols propis. H
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Bartumeu fa pública
la voluntat de fer els
estudis més accessibles

La Universitat, al servei de la societat
Bartumeu, Pintat i Bastida subratllen la necessitat que els estudis superiors, els tercers cicles i els
cursos d’extensió universitària tinguin en compte les necessitats socials i empresarials
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L’Auditori Rocafort de Sant Julià de
Lòria va acollir, ahir al matí, l’acte
inaugural del curs acadèmic
2009-2010 de la Universitat d’An-
dorra. Tot i les discrepàncies entre
el cònsol Josep Pintat i el cap del
Govern, Jaume Bartumeu, respecte
al projecte d’ampliació del campus
universitari, que van aparèixer dis-
cretament en els discursos respec-
tius, l’ambient que es respirava a la
sala era una combinació d’expecta-
ció, per part dels alumnes que eren
a punt de recollir el seu títol, i so-
lemnitat, davant del paper que té

la formació com a motor del creixe-
ment econòmic, social i cultural del
Principat.

El rector de l’UdA, Daniel Bastida,
va explicar que aquest curs hi ha ha-
gut un creixement del 4% pel que fa
al nombre d’alumnes inscrits.
Aquest percentatge, segons el ma-
teix Bastida, «va en consonància
amb el nombre de titulacions i cur-
sos que ofereix la Universitat d’An-
dorra«. El rector va assenyalar que la
Universitat s’està consolidant al
país, «tal com ho demostra el fet
que aquest dijous s’enceti el seu
21è any d’existència».

Els membres de la taula presiden-

cial –el rector Daniel Bastida, el còn-
sol Josep Pintat i el cap del Govern,
Jaume Bartumeu– van destacar la
necessitat d’apropar el coneixement
a la societat. Bastida, de fet, va re-
marcar alguns dels programes que
la Universitat ha tirat endavant,
com ara l’Òpera Oberta o el Dona-
drets, que va adreçat especialment a
les dones amb risc d’exclusió social.

Bartumeu, pel seu cantó, va asse-
gurar que «la maduresa d’una so-
cietat es fa palesa quan sap valorar
els que s’esforcen». El cap del Go-
vern va insistir que l’UdA «ha de ser
oberta a la societat i ha d’escoltar
el mercat laboral, per impulsar es-

tudis que siguin socialment rendi-
bles». En aquest sentit, va conside-
rar imprescindible que les empreses
coneguin més els tercers cicles, de
manera que aquests es puguin
orientar millor a les seves necessi-
tats i, alhora, formin veritablement
«les persones que tenen el futur
tant a Andorra com al seu entorn».

Bartumeu va finalitzar la seva in-
tervenció amb una cita:«Les utopies
no són altra cosa que realitats pre-
matures». I, evidentment, va pro-
nunciar les paraules que tots els as-
sistents esperaven sentir: «Queda
o b e r t e l n o u c u r s a c a d è m i c
2009-2010». H

el conveni
L’ESPAI DE L’UdA HAVIA DE PASSAR
DE 2.111 A 5.486 METRES QUADRATS

< L’anterior Govern i el Comú de
Sant Julià de Lòria van signar, el
27 de maig passat, un conveni per
l’ampliació de la nova Universitat
d’Andorra. Entre els acords als
quals es va arribar, es va establir
que el total edificable per al nou
campus universitari passaria dels
2.111 als 5.486 metres quadrats.

< Aquest espai, que ara qüestiona
Bartumeu, havia de duplicar el

que prèviament s’havia establert
en un primer conveni, signat el 29
de desembre del 2006.

< El terreny on s’hauria d’edificar
el nou edifici multifuncional és
part de la finca Cal Betriu, una
propietat que el Comú va cedir al
Govern. El conveni, que ara
Bartumeu vol revisar, implicaria
una inversió per part del Govern
de 400.000 euros.


